
	

Årsberä'else	för	Örto/abygdens	Byalag	2022	

Medlemmar:	Under	2022	har	44	hushåll	i	byarna	To6aholm,	Väggarp	samt	Örto6a	varit	betalande	
medlemmar	av	byalaget.	(E6er	omfaDande	värvningskampanjer	och	införande	av	klisterdekal	för	
medlemskap	är	antalet	medlemmar	för	2023	redan	betydligt	större.)	

Styrelsemöten:	Styrelsen	har	ha6	åDa	(8)	styrelsemöten	under	2022.	Däremellan	har	styrelsen	ha6	kontakt	
via	mail,	sms,	messenger	och	telefon.	Olika	arbetsgrupper	har,	utöver	styrelsemötena,	ha6	separata	möten	
kring	pågående	projekt.	

Ak>viteter	för	och	med	bybor:	

Ljuspromenad:	den	5	november	ordnade	byalaget	en	ljuspromenad	längs	med	åpromenaden	i	Örto6a	och	
bort	Pll	kyrkan	i	Väggarp	(som	vi	i	fråga	om	ljuspromenaden	sedan	några	år	har	eD	samarbete	med).		Vi	
tände	marschallerna	på	sene6ermiddagen	och	uppmanade	alla	aD	gå	ut	och	njuta	av	kvällen	och	naturen,	
samt	bjöd	på	brasa	och	marshmallowsgrillning	på	grillplatsen	i	Örto6a.	

Kommunalt	trygghets-och	försköningsbidrag:	Som	flera	andra	byalag	erhöll	vi	i	december	2021	eD	oväntat	
kommunalt	”trygghets-	och	försköningsbidrag”	på	71	227	kr.	Under	2022	sonderade	vi	bland	bybor	hur	vi	
lämpligast	skulle	använda	oss	av	pengarna.	Resultatet	blev	aD	vi	under	året	påbörjade	upprustning	av	
anslagstavlor,	införskaffande	av	pingisbord,	nya	utebänkar	och	bord	samt	bokskåp.	Medlen	kommer	också	
användas	för	aD	bygga	kanotställ	vid	Kävlingeån.		

Kultur	för	unga:	Antalet	akPviteter	för	barn	och	unga	har	e6er	pandemin	for\arande	varit	begränsat,	men	
under	augusP	stod	kommunens	mobila	friPdsgård	i	Örto6a	och	erbjöd	b	la	målning,	magne\iske,	vaDenlek	
och	virtual	reality.	Under	sommarlovet	ordnades	även	kurser	i	breakdance	för	två	olika	åldersgrupper.	

Teater:	i	eD	samarbete	med	Eslövs	teaterförening	ordnas	med	jämna	mellanrum	föreställningar	i	Folkets	
hus.	Även	under	2022	har	utbudet,	som	en	e6erverkan	av	pandemin,	varit	mycket	begränsat.	En	
familjeföreställning,	Sagan	om	vanten,	av	och	med	Anna-Karin	Sersam,	visades	i	Folkets	hus	under	hösten.	

Vårfintdag:	våren	2022	genomförde	vi	den	skräpplockning	inne	och	runt	byarna	vi	kallar	Vårfintdagen.	
Eslövs	kommunen	Pllhandahöll	mekaniska	skräpplockare	och	sopsäckar	och	uppslutningen	var	stor.	I	år	
kunde	byalaget,	för	första	gången	sedan	pandemin,	också	bjuda	på	grillad	korv	vid	å-promenadens	grillplats.		

Vårlökar:	hösten	2022	planterades	eD	större	antal	vårlökar	(inköpta	av	kommunen)	på	allmän	mark	ute	i	de	
tre	byarna.	

Öppning	av	vindskydd:	22	oktober	firade	byalaget,	Pllsammans	med	Lilla	Harrie	byalag	och	Örto6a	
scoutkår,	aD	de	nya	vindskydden	i	Furet	äntligen	var	klara	genom	aD	bjuda	på	korv	och	kaffe	samt	
Ppspromenad	i	skogen.	Hundratals	bybor	från	båda	byarna	kom	och	PDade	på	vindskydd,	brygga	och	
umgicks.	
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Projekt	och	frågor:	

Under	året	har	vi	på	eD	tydligare	säD	organiserat	oss	i	arbetsgrupper	för	aD	kunna	jobba	mer	effekPvt	i	olika	
sakfrågor.	DeDa	märks	i	en	mer	omfaDande	akPvitet.	

Byggplaner	Väggarp:	I	november	2020	beviljade	Eslövs	kommun	eD	så	kallat	planområde	för	del	av	Örto6a	
21:1	(söder	om	Väggarp)	för	upp	Pll	400	nya	bostäder.	På	grund	av	aD	beslutet	avvek	från	översiktsplanen	
och	potenPellt	innebär	mer	än	en	fördubbling	av	antalet	bostäder	i	byarna,	begärde	byalaget	eD	möte	med	
kommunens	handläggare	under	våren.	Under	mötet	betonade	vi	framför	allt	vikten	av	aD	byborna,	på	
grund	av	de	omfaDande	planerna,	involveras	mer	än	vad	lagen	kräver.	Arbetet	med	planområdet	kräver	
flera	utredningar	(bland	annat	av	trafik,	buller	och	vaDenflöde)	innan	planerna	blir	mer	konkreta	och	
lagstadgade	samråd	hålls.	Byalaget	håller	fortsaD	kontakt	med	kommunen.		

Höghas>ghetsbanan:	E6ersom	Trillingbyarna	ligger	inom	det	område	som	Trafikverket	höll	på	aD	utreda	
inför	höghasPghetsbanan	man	beslutat	bygga	mellan	Lund	och	Hässleholm	har	vi	Pdigare	bevakat	denna	
fråga	noggrant.	E6er	valet	kom	emellerPd	riksdagsbeslut	på	aD	den	planerade	sträckningen	skrinläggs.	
Kapaciteten	på	nuvarande	stambana	kommer	emellerPd	aD	i	framPden	behöva	förstärkas.	Så	även	om	
denna	arbetsgrupp	nu	läggs	ner	kommer	byalaget	se	Pll	aD	bevaka	utvecklingen	i	frågan.	

Jä'elokor:	arbetsgruppen	i	frågan	har	under	året	varit	i	kontakt	med	såväl	markägare	som	handläggare	på	
kommun	och	Länsstyrelsen	kring	den	enorma	spridningen	av	jäDelokor	mellan	gamla	järnvägen	och	
Kävlingeån.	Kontakterna	resulterade	i	eD	möte	på	plats	under	hösten	och	eD	påbörjat	samtal	mellan	de	
båda	markägarna	(SläDäng	AB	samt	kommunen)	kring	samordning	av	åtgärder.	Sydsvenskan	har	under	året	
också	publicerat	eD	par	större	arPklar	i	ämnet	där	vi	varit	representerade.	

Kriget	i	Ukraina:	Byalaget	samlade	under	våren	in	pengar	Pll	UNHCRs	insatser	i	det	krigsdrabbade	Ukraina.	
Med	hjälp	av	bidrag	också	från	Nordic	Sugar	och	ur	byalagets	kassa	kunde	vi	skänka	sammanlagt	19	950	kr.	
E6er	krigsutbroDet	skrev	också	byalaget	Pll	kommunen	och	påtalade	bristen	på	skyddsrum	i	bygden.	

Kultur	och	fri>d:	en	arbetsgrupp	har	under	senare	delen	av	året	bildats.	Gruppen	kommer	framförallt	aD	
jobba	med	och	för	bygdens	ungdomar,	men	också	på	andra	säD	försöka	se	Pll	aD	kultur	blir	en	vikPg	del	av	
bygden.	

Pendlarparkering	Örto/a:	Kommunen	köpte	2021	tomten	Örto6a	15:36	i	sy6e	aD	åstadkomma	
pendlarparkering	.	En	arbetsgrupp	har	arbetat	med	frågan	och	också	ha6	möte	med	kommunen	på	plats	för	
aD	diskutera	alternaPva	lösningar.	Arbetet	har	resulterat	i	aD	det	gjordes	en	kulturhistorisk	utredning	av	
huset	och	trädgården	samt	eD	beslut	om	aD	åtminstone	delar	av	materialet	från	huset	kommer	aD	
återbrukas	på	plats.	Byalaget	intervjuades	av	Skånska	Dagbladet	vilket	resulterade	i	en	arPkel	om	hur	vi	
skulle	önska	aD	tomten	utvecklades.	Själva	huset	revs	i	slutet	av	året	och	det	är	för	närvarande	oklart	när	
arbetet	med	u\ormningen	av	pendlarparkeringen	kommer	påbörjas.	

Trafiksäkerhet:	Byalaget	har	under	året	fortsaD	fört	en	dialog	med	vägföreningen	kring	farthinder	och	andra	
åtgärder	för	aD	förbäDra	trafiksituaPonen	i	byarna.	Digital	hasPghetsskylt	är	beviljad	av	kommunen	men	
måste	rekvireras	av	vägföreningen.	Vi	fortsaDe	arbeta	för	aD	få	Pll	stånd	yDerligare	en	ansökan	från	dem	Pll	
kommunen	om	bidrag	Pll	permanenta	vägbulor,	men	nu	har	kommunen	avskaffat	möjligheten	aD	söka	
sådana	bidrag	och	hänvisar	Pll	de	ordinarie	medel	vägföreningen	får.	

Utbyggnad	kra/värmeverket:	både	styrelsen	som	helhet	samt	en	dedicerad	arbetsgrupp	har	under	året	
ha6	flera	kontakter	med	representanter	från	Kra6ringen	kring	den	planerade	utbyggnaden	av	yDerligare	eD	
värmeverk,	och	även	deltagit	på	såväl	samrådsmöte	samt	energimässa	under	året.		Byalaget	har	både	
muntligt	och	skri6ligt	framfört	en	rad	frågor	och	synpunkter	vi	fångat	upp	från	bybor.	Vi	har	också	framfört	
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önskemål	om	aD	Kra6ringen	på	olika	säD	skulle	kunna	kompensera	bybor	med	Pll	exempel	billigare	
kärrvärmeanslutning	eller	andra	energilösningar,	dock	hillls	utan	gehör.	

Utvidgad	å-promenad:	Under	året	påbörjades	sondering	med	markägare	och	andra	intressenter	för	aD	
förlänga	nuvarande	å-promenad	upp	mot	To6aholm.	Tanken	är	aD	en	förlängning	både	skulle	utöka	
rekreaPonsmöjligheterna	och	skapa	en	trafiksäkrare	gångväg	mellan	Örto6a	och	To6aholm.	

Vindskydd	i	Furet:	Under	året	kunde	det	planerade	bygget	av	nya	vindskydd	i	Furet	vid	Kävlingeån	äntligen	
börja,	e6er	aD	Länsstyrelsen	också	geD	strandskyddsdispens	för	en	brygga.	Själva	bygget	genomfördes	av	en	
kontrakterad	firma	men	flera	boende	i	både	Trillingbyarna	och	Lilla	Harrie	bidrog	med	omfaDande	ideella	
insatser:	deDa	har	varit	eD	gemensamt	projekt	mellan	byalagen	och	Örto6a	scoutkår.	Markägare	SläDäng	
AB	har	stöDat	projektet	och	upplåPt	marken.	De	största	bidragsgivarna	Pll	själva	bygget	har	varit	
SparbankssP6elsen	Finn	samt	SparbankssP6elsen	Färs	och	Frosta.	De	båda	byalagen	har	också	skjuPt	Pll	
pengar	och	Nordic	Sugar	samt	Rörklammerfabriken	AB	har	bidragit	med	sponsormedel.		Till	hösten	stod	allt	
klart	och	Pllsammans	med	Lilla	Harrie	byalag	genomfördes	en	öppen	invigning.	

Allmänt:	

Eslövs	byalagsråd:	Byalaget	deltar	i	möten	med	övriga	byalag	inom	kommunen	(samt	i	byalagens	möten	
med	kommunrepresentanter).	Avsikten	är	aD	hålla	koll	på	frågor	kring	landsbygdsutveckling	som	byalagen	
eventuellt	kan	driva	gemensamt	men	också	för	aD	få	Pps,	råd	och	stöd.	

Möte	med	Lilla	Harrie	byalag:	Under	året	har	byalaget	också	ha6	eD	allmänt	möte	med	representant	från	
Lilla	Harrie	byalag	och	diskuterat	gemensamma	beröringspunkter	utöver	vindskydden:	bland	annat	
jäDelokorna	och	behovet	av	upprustning	av	bron	vid	Bösmöllan.	

Sociala	medier	&	hemsida:	På	byalagets	hemsida	samt	Facebooksida	informerar	styrelsen	om	siD	arbete	
och	om	byalagets	olika	akPviteter	och	projekt.	Vi	lägger	också	ut	informaPon	om	andra	verksamheter	och	
evenemang	som	kan	vara	av	intresse	för	bygden.	

Nätverk	och	posi>v	bild	av	bygden:	Byalaget	fortsäDer	aD	arbeta	akPv	för	aD	ha	eD	bra	och	posiPvt	
kontaktnät	med	kommunens	poliPker	och	tjänstemän,	företag,	industrier	och	markägare.	

För	mer	informaPon	se	vår	hemsida:	www.orto6abygden.se	

Ordförande	och	styrelse	tackar	alla	som	under	året	har	engagerat	sig	i	olika	akPviteter	och	
arbetsgrupper	och	ser	fram	mot	arbetet	under	det	kommande	året!	

/Styrelsen	Örtotabygdens	byalag	
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